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ÚÚÚÚ vvvv oooo dddd eeee mmmm
Vážení spoluobčané a čtenáři!
Hukvaldský občasník číslo 1/2007 je prvním v tomto kalendářním roce. Uvádíme zde

slovo starostky a místostarosty, usnesení z jednání zastupitelstva obce spolu s blaho-
přáním ke Dni učitelů a nově narozeným dětem.

Poměrně hodně se dozvíte o tom, co se dělo a děje v naší Základní a Mateřské škole
Leoše Janáčka na Hukvaldech. Také se dozvíte o dění a programu naší farnosti.

V rubrice Kultura Vás jistě bude zajímat program hradu Hukvaldy na rok 2007. Pro-
gram Mezinárodního hudebního festivalu — Janáčkovy Hukvaldy je v přípravě. Mohu
jenom předeslat, že se máme v tomto roce na co těšit. Co se týče kulturního dění v obci
dočtete se v tomto číslo o poslední výstavě v naší galerii, v kulturním okénku jsme uve-
řejnili rovněž článek o našem rodákovi J. V. Sládkovi. Z naší knihovny se dozvíte mimo
jiné o nových knihách, které obohatily naši knihovnu.

Nepřehlédněte rovněž zajímavé články Klubu českých turistů a našich včelařů, Sboru
Dobrovolných hasičů na Hukvaldech i v Rychalticích. 

V obsahu najdete nově zavedenou kapitolu Ekologie a my, zaměřenou na odpadové
hospodaření, kterému prosím věnujte zvláštní pozornost a to nejen při čtení, ale při
konkrétním nakládání s odpadem.

Děkujeme všem, kteří občasník obohatili svými články a zároveň velmi ochotně po-
skytli fotografie.

Redakce

Slovo starostky
Vážení spoluobčané,
dostává se Vám do rukou jarní vydání

obecního zpravodaje. Uběhly čtyři měsí-
ce činnosti nově zvoleného zastupitel-
stva obce, a proto si Vás dovolím v krát-
kosti informovat o stěžejních rozhodnu-
tích, která přijala rada a zastupitelé.

Rada obce iniciovala jednání za úče-
lem přepracování projektové dokumen-
tace na rekonstrukci školní kuchyně zá-
kladní školy, nechala zpracovat projekt
a připravila žádost o dotaci na opravu
hukvaldského hřbitova, byla podána žá-
dost o dotaci na opravu lávky vedoucí na
koupaliště a zvažujeme možnost podání
žádosti o dotaci na protipovodňová opat-
ření v naší obci. Radou byl připravován
rozvojový dokument obce a nová vyhláš-

SSSSpppprrrráááávvvvaaaa    oooobbbbcccceeee ka o nakládání s komunálním a staveb-
ním odpadem v naší obci. Jsou uzavírány
smlouvy, dohody, projednávány žádostí
občanů, otevřena je stále kauza rychlost-
ní komunikace. S majiteli rodinných
domků v lokalitě „Na Steklé" byla řešena
problematika příjezdové komunikace.
Dle možností a rozmaru jarního počasí
průběžně provádíme úklid veřejných
prostranství a údržbu budov v majetku
obce.

Zastupitelstvo obce na lednovém zase-
dání neschválilo výstavbu sociálních
bytů pro mladé rodiny a uložilo radě za-
bývat se přípravou výstavby rodinných
domků. Na březnovém zasedání zastupi-
telů byla přijata státní dotace 6 mil. Kč na
rekonstrukci obecního úřadu. Zastupite-
lé také podpořili a schválili rozpočet obce
na rok 2007 a novou vyhlášku o komunál-
ních odpadech. Byl schválen jednací řád
výborů zastupitelstva a přijat dokument
„Program rozvoje obce Hukvaldy na ob-
dobí 2007—2010“. Byly schváleny žádostí
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občanů v rámci pořizování změn č. 5
územního plánu obce Hukvaldy. V sou-
vislosti s novým stavebním zákonem byl
určen ing. Luděk Žáček kompetentní
osobou pro spolupráci s pořizovatelem
(Magistrát města Frýdek–Místek) při po-
řizování územně plánovací dokumentace
včetně změn. Tento zastupitel byl určen
pro celé volební období jako zástupce
jednající za obec Hukvaldy s pořizovate-
lem.

Budova základní školy a její generální
oprava byla také předmětem jednání za-
stupitelů, nicméně, podmínkou pro po-
dání žádosti o dotaci i zde platí to zásad-
ní, zpracovat kvalitní prováděcí doku-
mentaci.

Hlavní prioritou letošního roku beze-
sporu zůstává rekonstrukce obecního
úřadu a případná rekonstrukce kabin TJ
Sokol Hukvaldy. Žádost na opravy kabin
podali sportovci v loňském roce 2006 na
Ministerstvo školství. Výsledek rozhod-
nutí však dosud není znám. Jakmile se
počasí umoudří, bude nezbytné vyspra-
vit několik místních komunikací zařaze-
ných do oprav pro letošní rok. Příprava
projektu na výstavbu chodníku, tzv.
druhá etapa a příprava projektu na ry-
chaltický hřbitov bude na programu nad-
cházejících schůzí rady. Ve velmi špat-
ném stavu se nachází veřejné osvětlení
obce a stav zeleně — stromoví na celém
území obce. I zde je zapotřebí připravit
kvalitní projekty. 

Rada obce si zřídila mediální komisi.
Mediální komise se na svých schůzích

zabývá možnostmi zkvalitnění webových
stránek naší obce, kvalitou rychlosti in-
ternetu, například, členové komise po-
soudili současný stav rychlosti internetu
a po projednání radou byla navýšena její
přenosová kapacita, což asi uživatelé při-
jali s povděkem. Předsedou komise byl
zvolen ing. Martin Dryják. 

Zastupitelstvo obce zřizuje vždy: 
Finanční výbor se intenzivně zabýval

přípravou návrhu rozpočtu na rok 2007,
ze své kompetence provádí kontrolu hos-

podaření s majetkem a finančními pro-
středky obce. Předsedou výboru finanč-
ního byl zvolen Ing. Lubomír Piskoř.

Kontrolní výbor — projednal změny
jednacího řádu výborů, provedl kontrolu
plnění usnesení rady obce, ze své kom-
petence dané zákonem o obcích provádí
kontrolu dodržování právních předpisů
obce. Předsedou výboru kontrolního
byl zvolen JUDr. Ladislav Svoboda.

Tolik ve stručnosti o činnosti orgánů
obce za zmiňované období. Jednotlivé
sestavení členů komisí a výborů, přijata
usnesení a zápisy z jednání orgánů obce
naleznete na webových stránkách
www.hukvaldy.cz (www.hukvaldy.eu).

Před námi je mnoho úkolů ale také blí-
žící se svátky velikonoční, svátky jara.

Vážení spoluobčané, přeji Vám hodně
slunce do Vašich domovů, radostné pro-
žití svátků velikonočních a pevné zdraví.

Jaroslava Michnová, starostka

Vážení spoluobčané
Od voleb již uplynulo 5 měsíců. Touto

zprávou bych Vás rád informoval o nej-
bližších připravovaných akcích.

První velkou akcí, která nás čeká v nej-
bližších týdnech je rekonstrukce obecní-
ho úřadu, na kterou obec Hukvaldy kon-
cem loňského roku získala dotaci ze stát-
ního rozpočtu ve výši 6 miliónu korun.
Celková cena rekonstrukce bude činit
zhruba 9 miliónu korun. Stavební povo-
lení již bylo vydáno a v současné době vr-
cholí příprava na veřejnou zakázku na
zhotovení díla, aby bylo se stavebními
úpravami započato co nejdřív. 

Objekt budovy obecního úřadu byl po-
staven zhruba v polovině 18. století, jako
dům pro úřednictvo správy Hukvaldské-
ho panství. Vzhled budovy obecního
úřadu se vrátí do původního, historicky
doloženého stavu. To znamená, že budou
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vyměněna okna, dojde ke změně střešní
krytiny a bude obnovena původní ozdob-
ná meziokenní římsa. Místnosti v prvním
podlaží zůstanou zachovány. Ve druhém
nadzemním podlaží bude místo stávají-
cího bytu zasedací místnost. Ve třetím
nadzemním podlaží budou zbudovány
dva dvoupokojové byty. V zadní části ob-
jektu přibude výtah, který je nutný z dů-
vodu pohybu imobilních občanů. Po
dobu stavebních prací, které by měly být
ukončeny do konce tohoto roku, bude
obecní úřad přestěhován do prostor rod-
ného domu Leoše Janáčka, Hukvaldy č.
40, kde se nyní nachází informační cent-
rum a galerie. Galerie bude přesunuta do
budovy fary na Hukvaldech.

V tomto roce by se také měla provést
oprava alespoň dvou místních komuni-
kací. Na opravu bude použit materiál
(kamenivo), který jsme obdrželi darem
od Třineckých železáren a. s.

V minulých týdnech byly z bezpečnost-
ních důvodů skáceny lípy u hotelu na
Hukvaldech. Tyto stromy byly ve špat-
ném stavu a hrozilo zde nebezpečí pora-
nění procházejících osob.

V současné době se také připravuje
projektová dokumentace na stavební
úpravy obou hřbitovů, které by se měly
uskutečnit v následujících létech.

Několik změn také chystáme i v obec-
ních lesích. Obec Hukvaldy vlastní asi 33
hektarů lesa. V letošním roce budou mít
naši občané možnost odebrat si dřevo na
otop a také plánujeme prořezávku jehlič-
natých stromků, takže bude i možnost
získání vánočních stromků pro naše ob-
čany za symbolickou cenu. O všech těch-
to připravovaných akcích budete včas in-
formováni obvyklým způsobem. Na we-
bových stránkách naší obce, v obecní te-
levizi a samozřejmě i formou letáků.

O dalších plánovaných akcích Vás
budu průběžně informovat v dalších čís-
lech Hukvaldského občasníku. Věřím, že
vše, co je naplánováno se podaří zrealizo-
vat a uvítám jakoukoliv Vaši připomínku
nebo Váš námět. 

Lukáš Strakoš, místostarosta

Přehled přijatých
usnesení z 2. zasedání
zastupitelstva
obce Hukvaldy
dne 29. 1. 2007

2/52 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje program 2. zasedání zastupi-
telstva obce Hukvaldy v tomto znění:

1. Kontrola usnesení.
2. Žádost o poskytnutí dotace ze Státní-

ho fondu rozvoje bydlení na výstav-
bu nájemních bytů v obci Hukvaldy.

3. Podpora petice Spolku pro obnovu
venkova ČR.

4. Diskuse, závěr. 15:0:0

2/53 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí zprávu o provedené kon-
trole usnesení z 1. zasedání zastupitel-
stva obce Hukvaldy. 15:0:0

2/54 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí zprávu ověřovatelů zápi-
su z 1. zasedání zastupitelstva obce Hu-
kvaldy, které se konalo dne 14. 12. 2006.
15:0:0

2/55 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje zamítnutí návrhu na výstavbu
72 bytů v obci Hukvaldy. Ukládá radě
obce připravit výstavbu 10—15 bytů pro
mladé rodiny. 8:4:3

2/56 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
souhlasí se zněním petice a schvaluje
připojení k „Petici proti diskriminaci
obyvatel venkova“, organizované Spol-
kem pro obnovu venkova České republi-
ky. 13:0:0

2/57 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje zasedací pořádek zastupitel-
stva obce Hukvaldy dle návrhu p. Petra
Sobotíka — viz zápis. 9:1:3 

Lukáš Strakoš Jaroslava Michnová
místostarosta starostka



6

Hukvaldsk˘ obãasník

Přehled přijatých
usnesení z 3. zasedání
zastupitelstva
obce Hukvaldy
dne 23. 3. 2007

3/58 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje program 3. zasedání zastupi-
telstva obce Hukvaldy po provedené
úpravě v tomto znění:

11. Kontrola usnesení.
12. Zpráva ověřovatelů zápisu.
13. Revokace usnesení 1/25 z 1. zase-

dání zastupitelstva ze dne 14. 12.
2006 — volba finančního výboru.

14. Volba předsedů výborů — finanční-
ho a kontrolního zastupitelstva
obce Hukvaldy.

15. Jednací řád výborů zastupitelů
obce Hukvaldy.

16. Zpráva o činnosti výborů finanční-
ho a kontrolního zastupitelstva
obce Hukvaldy.

17. Rozpočet obce Hukvaldy na rok 2007.
18. Návrh Programu rozvoje obce Hu-

kvaldy na období 2007—2010.
19. Přijetí dotace ze státního rozpočtu

na „Rekonstrukci budovy Obecního
úřadu Hukvaldy č. p. 3“.

10. Návrh měsíčních odměn neuvolně-
ným členům zastupitelstva obce
Hukvaldy.

11. Pořízení změny č. 5 územního
plánu obce Hukvaldy.

12. Návrh Obecně závazné vyhlášky
obce Hukvaldy č. 1/2007 o systému
shromažďování, sběru, přepravy,
třídění, využívání a odstraňování
komunálních odpadů a systému
nakládání se stavebním odpadem
na území obce Hukvaldy.

13. Různé:
— Nesouhlas majitelů chat k nepo-

skytnutí příspěvku na vybudo-
vání vodovodního řádu.

— Další spolupráce partnerských
měst — dopis z města Nepomu-
ku.

— Určení zástupce obce ve Sdru-
žení historických sídel Čech,
Moravy a Slezska.

— Zpráva o kontrole finančního
hospodaření Sdružení měst
a obcí povodí Ondřejnice za rok
2006.

— Rozdělení hospodářského vý-
sledku ZŚ a MŠ L. Janáčka Hu-
kvaldy, p. o.

— Informace o připravované re-
konstrukci budovy obecního
úřadu.

— Dopis manželů Benišových, Ry-
chaltice 155.

14. Diskuse, závěr. 13:0:0

3/59 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí kontrolu usnesení z 2.
zasedání zastupitelstva obce Hukvaldy
dne 29. 1. 2007. 10:1:2

3/60 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí zprávu ověřovatelů zápi-
su z 2. zasedání zastupitelstva obce Hu-
kvaldy. 13:0:0

3/61 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje revokaci usnesení z 1. zasedání
zastupitelstva obce Hukvaldy ze dne 14.
12. 2006, bod 1/25 — volba finančního
výboru. 8:0:5

3/62 Zastupitelstvo obce Hukvaldy volí
finanční výbor ve složení dle návrhu ing.
Piskoře:

p. RNDr. Jiří Maťa
p. Ing. Lubomír Piskoř
p. Ing. Břetislav Juráško
p. Zdeněk Hubeňák
pí Ing. Ivana Hrčková
8:0:5

3/63 Zastupitelstvo obce Hukvaldy volí
dle § 84 odst. 2 m)zák. 128/Sb; o obcích
(obecní zřízení) p. Ing. Lubomíra Piskoře
předsedou finančního výboru zastupitel-
stva obce Hukvaldy, s účinností od 26. 3.
2007. 9:0:4
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3/64 Zastupitelstvo obce Hukvaldy volí

dle § 84 odst. 2 m) zák. 128/2000 Sb; o ob-
cích (obecní zřízení) p. JUDr. Ladislava
Svobodu předsedou kontrolního výboru
zastupitelstva obce Hukvaldy, s účinností
od 26. 3. 2007. 12:0:1

3/65 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje Jednací řád výborů kontrolní-
ho a finančního zastupitelstva obce Hu-
kvaldy. 13:0:0

3/66 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí zprávy o činnosti výborů
kontrolního a finančního zastupitelstva
obce Hukvaldy. 13:0:0

3/67 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje ve smyslu § 84 odst. 2 písm. c)
zák. 128/2000 Sb; o obcích (obecní zříze-
ní) Rozpočet obce Hukvaldy na rok 2007.

Na straně příjmu 18331,100 Kč.
Na straně výdajů 25069,500 Kč.
Financování — přebytek hospodaření

6738,400 Kč. 8:0:5

3/68 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje dle § 84 odst. 2a) zák. 128/2000
Sb; o obcích (obecní zřízení) Program
rozvoje obce Hukvaldy na období 2007—
2010. 12:0:1

3/69 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje přijetí dotace ze státního roz-
počtu České republiky na rok 2007,
schválené v rámci programu 298220 —
Obec Hukvaldy — Rekonstrukce Obecní-
ho úřadu Hukvaldy, č. p. 3 s finančním
objemem ve výši 6. mil. Kč evidované
pod číslem ISPROFIN 2982230077. 13:0:0

3/70 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje dle § 84 odst. 2, písm. o) zák.
128/2000Sb; o obcích (obecní zřízení)
odměny neuvolněným členům zastupi-
telstva obce Hukvaldy ve výši — dle před-
loženého návrhu — viz zápis, s účinností
od 1. 4. 2007. 13:0:0

3/71 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje dle § 84 odst. 2 písm. b) zák.
128/2000 Sb; o obcích (obecní zřízení),
v platném znění a dle § 44 zák. 183/2006

Sb; o územním plánování a stavebním
řádu (stavební zákon) pořízení změny č.
5 územního plánu obce Hukvaldy pro
tyto požadavky: 5/1 — 5/7 ve znění dle
přílohy k tomuto zápisu. 13:0:0

3/72 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje p. ing. Luďka Žáčka jako urče-
ného zastupitele pro spolupráci s pořizo-
vatelem podle § 47 odst. 1 a 4, § 49 odst.
1 a § 53 odst. 1 zák. 183/2006 Sb; (staveb-
ní zákon) na volební období 2007—2010.
12:0:1

3/73 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje dle § 84 odst. 2 písm. i) zák.
128/2000 Sb; o obcích (obecní zřízení)
Obecně závaznou vyhlášku obce Hukval-
dy č. 1/2007 o systému shromažďování,
sběru, přepravy, třídění, využívání a od-
straňování komunálních odpadů a systé-
mu nakládání se stavebním odpadem na
území obce Hukvaldy. Účinnost od 1. 7.
2007. 13:0:0

3/74 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí dopis majitelů chat —
Renáty Wojcikové, Vratislava Skláře, Vla-
dimíra Kokotka a ing. Milana Fencla ze
dne 27. 12. 2006. 12:0:1

3/75 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí dopis starosty města Ne-
pomuk. Zastupitelstvo obce schvaluje
pokračovat v dalším rozvoji partnerských
vztahů měst Nepomuk, Krupina, Wisla,
Swalmen, Omiš, Anykščiai a obce Hu-
kvaldy. 13:0:0

3/76 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje starostku paní Jaroslavu Mich-
novou zástupcem obce Hukvaldy ve
Sdružení historických sídel Čech, Moravy
a Slezska. 11:0:2

3/77 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí Zprávu o provedené
kontrole finančního hospodaření Sdru-
žení měst a obcí povodí Ondřejnice za
rok 2006. 13:0:0

3/78 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje dle § 29 zák. 250/2000 Sb;
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o rozpočtových pravidlech územních
rozpočtů, v platném znění rozdělení
zlepšeného hospodářského výsledku
příspěvkové organizace ZŠ a MŠ L. Janáč-
ka Hukvaldy, p. o. za rok 2006 tak, že zlep-
šený hospodářský výsledek ve výši 54 820
Kč se rozděluje následovně:

80 % do fondu odměn, 20 % vložit do
rezervního fondu. 12:0:1

3/79 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí zprávu o připravované
rekonstrukci budovy obecního úřadu č. p.
3 Hukvaldy. 12:0:0

3/80 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí dopis manželů Benišo-
vých, Rychaltice 155, Hukvaldy. 12:0:1

3/81 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje přijetí daru — pozemku parc.
č. 737/24 o výměře 11 m2, ostatní plocha
— komunikace na k. ú. Sklenov od man-

želů Petra a Libuše Kuchařových, Hájov
47. 13:0:0

3/82 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje přijetí daru pozemku parc. č.
1677/2 o výměře 7 m2 ostatní plocha na
k. ú. Rychaltice od Římskokatolické far-
nosti Rychaltice. 13:0:0

3/83 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
schvaluje podání žádosti o dotaci na
MMR z dotačního programu — Podpora
obnovy venkova, k provedení rekon-
strukce hřbitova na Hukvaldech. 13:0:0

3/84 Zastupitelstvo obce Hukvaldy
bere na vědomí podání žádosti o dotaci
z Moravskoslezského kraje z dotačního
programu — Podpora obnovy a rozvoje
venkova 2007 — lávka u koupaliště na
Hukvaldech. 12:0:1

Lukáš Strakoš Jaroslava Michnová
místostarosta starostka

Vítání občánků
Dne 7. 4. 2007 budou do svazku obce

slavnostně uvítány děti:
Stela Jurečková
Adéla Kubicová
Štěpán Matula
Tomáš Rek
Tereza Reková
Ondřej Štíhel
Denisa Trnčáková
Eva Turečková

Rodičům blahopřejeme a přejeme, aby
jim děti rostly ve zdraví a byly v jejich ži-
votě radostí i sluníčkem.

Obec Hukvaldy

Blahopřejeme
pedagogickému sboru Základní školy

Leoše Janáčka Hukvaldy u příležitosti
Dne učitelů k jejich dosavadní práci
s mládeží a do další pedagogické činnos-
ti přejeme našim učitelům a vychovate-
lům hodně pevné zdraví, trpělivosti,
lásky a úspěchů.

Rada obce Hukvaldy

Upozornění
Termín platby poplatku ze psů do 31.

března 2007.

Od 1. ledna 2007 se mění na základě
Obecně závazné vyhlášky obce Hukvaldy
sazba poplatku za komunální odpad na
400 Kč za osobu. Splatnost poplatku je do
30. dubna 2007.
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Hodnocení prospěchu a chování
za 1. pololetí šk. r. 2006/2007

Klasifikace:

Průměr školy: 11,46
Nejlepší průměr: 1. ročník 11,07
Nejhorší průměr: 5. ročník 11,79
Zameškané hodiny — průměr na jednoho žáka: 41 
Neomluvené: 10
Nejmenší počet zameškaných hodin: 8. ročník průměr: 21
Největší počet zameškaných hodin: 2. ročník průměr: 52 

Výsledky klasifikace: počty žáků

třída samé jedničky vyznamenání dostateční nedostateční
1. 8 4 0 0
2. 9 7 0 0
3. 6 8 0 0
4. 3 8 2 1
5. 2 4 5 0
6. 0 6 2 0
7. 0 3 3 0
8. 0 5 0 0
9. 1 4 6 0

Celkem 29 49 18 1

Chování: počty žáků

Třída pochvala napomenutí důtka TU pochvala důtka ŘŠ snížený
TU TU ŘŠ stupeň

1. 0 0 0 0 0 0
2. 0 0 0 0 0 0
3. 0 0 1 0 0 0
4. 0 2 2 0 0 0
5. 0 0 0 0 0 0
6. 0 0 0 0 0 0
7. 0 0 0 0 0 0
8. 0 0 0 0 0 0
9. 0 0 1 0 0 0

Celkem 0 2 4 0 0 0

Zapojení dětí do mimoškolní činnosti:

Kroužek Počet žáků 1. st. 2. st. Kroužek Počet žáků 1. st. 2. st.
Náboženství 20 14 6 Florbal 47 27 20
Dramatický kr. 15 15 0 Lašánek 27 27 0

ZZZZ     nnnn aaaa šššš iiii cccc hhhh     šššš kkkk oooo llll
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Šachy 12 12 0 Mažoretky 21 14 7
Informatika 25 15 10 Letecký model. 6 2 4
Tenis 11 10 1 Zdravotník 6 6 0
Šikovné ruce 10 10 0
Gymnastika 8 8 0
Basketbal 8 0 8
Volejbal 14 8 6

Akce tříd v rámci vyučování nebo v době mimo vyučování:
Drakiáda, lampiónový průvod, divadelní představení O zlé královně, požární po-

plach, divadelní představení Slované, Vánoční besídky, Vánoční akademie, divadelní
představení Putování po EU, divadelní pořad dopravní výchova, koncert Pavla Nová-
ka, vystoupení dramatického kroužku v kostele v Rychalticích, vystoupení mažoretek
na Mysliveckém plese a plese TJ Sokol Hukvaldy, filmové představení v Kopřivnici
Starci na chmelu, protidrogová prevence — vystoupení skupiny EDEN, cvičení v pří-
rodě — naučná stezka Hradní vrch, návštěva Úřadu práce ve F–M, besedy: např. „Ži-
votní rozhodnutí“, ukázka práce studentů ze Střední školy ochrany osob a majetku
a další. V průběhu 1. pololetí se také žáci zapojovali do různých soutěží a olympiád.
O výsledcích budu informovat ve zprávě za celý školní rok. 

V Hukvaldech, dne 14. 2. 2007
Mgr. Alena Lévová, ředitelka školy

Úspěšnost v získání
dotací do Základní
školy a Mateřské
školy Leoše Janáčka
Hukvaldy v roce 2006

Nejvyšší dotaci jsme získali z Minister-
stva školství, mládeže a tělovýchovy
v rámci Státní informační politiky ve
vzdělávání s názvem Vytvoření výuko-
vých materiálů pro hudební výchovu. Ře-
šitelským týmem byla paní učitelka
Marie Škvarová, pan učitel Radoslav Jaro-
šek, paní učitelka Hana Piskořová, já
a paní účetní Stanislava Fojtíková. Dále
s námi spolupracovali a pomáhali nám
paní zástupkyně Květa Křenková, Petr
Hanyáš — správce webových stránek
školy a Terezka Lévová. Celkový rozpočet
projektu činil 203 000 Kč, kdy z MŠMT
jsme získali 142 000 Kč a 61 000 Kč byl
vlastní podíl organizace. Z této dotace

jsme pořídili zařízení multimediální
učebny — dataprojektor, notebook,
smartboard tabuli. Stanislav Piskoř vyro-
bil učitelský stůl a z provozních prostřed-
ků byly zakoupeny lavice a židle pro žáky.
V rámci prezentace, která musí být sou-
částí projektu, jsme výukový materiál
představili Základní škole Fryčovice, pre-
zentujeme jej na webových stránkách
školy a v kabelové televizi bude uvedeno,
jak žáci s učiteli nové výukové techniky
využívají. 

Mezi další nové vybavení v multimedi-
ální učebně patří nový DVD a VHS pře-
hrávač a nová sluchátka, na která jsme
spolu s novou barevnou tiskárnou získali
47 000 Kč dotace z Krajského úřadu, kde
byl náš projekt vybrán Obcí s rozšířenou
působností. Byli jsme také úspěšní v zís-
kání další dotace z Ministerstva školství
ve výši 49 592 Kč, ze které byl uhrazen
nákup výukového software pro žáky.
Z těchto výukových programů nejvíce vy-
užívána e-learningová výuka z projektu
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Škola za školou. Výhodou této výuky je,
že učitel může např. nemocnému žákovi,
který má doma přístup k internetu, zadá-
vat úkoly přes internet nebo mohou do
16.00 hod. pod svým heslem procvičovat
probíranou látku.

V průběhu loňského roku byla prove-
dena větší část zasíťování školy tak, aby
byla možnost připojit počítač k internetu
v kabinetech a třídách, kde postupně,
podle množství finančních prostředků,
počítače nakupujeme. Většina učitelů již
počítač s připojením k internetu v kabi-
netě má. Všichni učitelé s výpočetní
technikou bez problému pracují. 

Další získaná dotace je opět z MŠMT,
a to na Podporu výuky méně vyučova-
ných jazyků. Ve škole vyučujeme polský
jazyk. Kvalifikaci pro tuto výuku má pan
Dariusz Jedrzejski. Třináct dětí se učí
nejen jazyk našich sousedů, ale také po-
znávají kulturu a tradice jiného národa.

Ve druhé polovině letošního roku by
měly být vypsány další granty z EU na
spolupráci s Polskem a Slovenskem. Bu-
deme o finanční prostředky žádat, aby si
děti mohly procvičit to, co se naučily.

Pro rok 2007 již Ministerstvo školství
pozastavilo financování Státní informač-
ní politiky ve vzdělávání (SIPVZ). 

Mgr. Alena Lévová, ředitelka školy 

Pan Ronald Adams,
generální ředitel
Tatry Kopřivnice,
besedoval s žáky ZŠ

Ve středu 14. 3. 2007 navštívil naši školu
generální ředitel a předseda představen-
stva Tatry Kopřivnice pan Ronald Adams
s manželkou. Při svém pracovním vytíže-
ní si našli čas na padesátiminutovou be-
sedu se žáky 8. a 9. ročníku. Vyprávěl jim

o svém životě, o první společnosti, kterou
koupil, o tom, že se jim líbí život na Hu-
kvaldech a hlavně o Tatře Kopřivnice.
O její současnosti a perspektivě výroby
do budoucna. Říkal žákům, jak je důleži-
tá práce v týmu, kde každý jednotlivý člo-
věk má své uplatnění, ať už pracuje jako
manažer, prodejce, výrobce nebo zku-
šební jezdec vozidel. Jak je důležité, aby
byli spokojeni zaměstnanci, viděli svou
perspektivu v továrně a také se seznámili
s novým pojmem firemní občanství.

Dozvěděli se o spolupráci Tatry s vyso-
kými školami, o návratu schopných inže-
nýrů z bývalého top managementu, o na-
daci podniku, která pomáhá handicapo-
vaným lidem, školám, městu Kopřivnice
i okolním obcím v některých oblastech.

Žáci se procvičili v poslechu anglické-
ho jazyka. Pan Adams je pozval na exkur-
zi, kterou uskutečníme ve druhé polovině
června. 

Děkujeme.
Mgr. Alena Lévová, ředitelka školy 

Poděkování
Děkujeme panu Janu Matulovi, který

velmi často, většinou bez nároku na od-
měnu, pomáhá panu školníkovi s nutný-
mi opravami ve škole, pro které nemáme
dostatečné technické vybavení (např.
svařování). Dále děkujeme paní Ludmile
Sobotíkové za věnování mandlu a Nataši
Holečkové za přispění ke květinové vý-
zdobě školy.

Mgr. Alena Lévová, ředitelka školy 

Zápis do 1. ročníku
Na přelomu ledna a února dělají malí

předškoláčci svůj první velký krok. Vy-
praví se v doprovodu svých rodičů k zápi-
su do 1. třídy.
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nám tyto děti předvedly samostatnou
jízdu svahem i na laně.

Děti měly denně dvě hodiny výuky
a pak se vracely zpět do mateřské školy.
Závěrečný den — pátek byl ve znamení
soutěží. Děti s pravým startovním číslem
a velkým sportovním nasazením bojova-
ly o prvenství ve své kategorii. Vítězové
byli odměněni diplomem a cenou.
Z mého pohledu zvítězili všichni, kdo se
zúčastnili — všech 55 dětí. Celý týden
probíhal v příjemné pohodě a radost dětí
z úspěchu a pokroku byla všem dospě-
lým odměnou.

Královna Zima, která vládla letos jen
krátce, dětem také přála. Celý týden jsme
měli dostatek sněhu. Během celého vý-
cviku nedošlo k žádnému zranění. A tak
můžeme tuto akci po všech stránkách
hodnotit jako úspěšnou.

ZÁPIS DO MATEŘSKÉ ŠKOLY
Ve čtvrtek 1. února se uskutečnil zápis

dětí do mateřské školy pro školní rok
2006/2007. K zápisu přišlo celkem 14
dětí.

V letošním školním roce máme zapsa-
ných 55 dětí. Z toho 26 dětí koncem škol-
ního roku odejde z mateřské školy. 20
dětí bylo u zápisu v naší základní škole.
Od září 2007 by mělo být v mateřské škole
zapsáno 43 dětí.

KARNEVAL
V sobotu 3. února vládly v sále základní

školy čarodějnice. Nelekejte se, to se jen
konal tradiční dětský karneval, tentokrát
na téma „Čarodějnice ze starého hradu“.

Celý program si připravily členky výbo-
ru SRPŠ při mateřské škole — Andrea
Tomšejová, Andrea Fajkusová, Miriam
Gřesová, Jana Balcárková, Zdenka Hrčko-
vá. Jako vrchní čarodějky měly situaci
pevně v rukou a žádní čertíci a rarášci ne-
měli šanci zlobit. Pro děti byly připraveny
soutěže, odměny, tancování… Při losová-
ní dětské tomboly bylo sice sem tam sly-
šet nějaký ten nářek… já jsem nic nevy-
hrál, ale čarodějky uměly vykouzlit dob-

Hukvaldsk˘ obãasník
Ten letošní se konal 1. února a přišlo na

něj 20 dětí. Paní učitelky připravily dvě
třídy — v jedné rodiče vyplňovali dotaz-
níky a děti prokazovaly své grafomotoric-
ké dovednosti, druhá třída byla určena
pro zjištění vyjadřovacích a komunikativ-
ních schopností malých předškoláků.
Děti odpovídaly na otázky, recitovaly, zpí-
valy a povídaly, jak se těší do školy a co
všechno už mají doma připraveno. Důraz
se kladl na správnou výslovnost hlásek,
která se díky pravidelné péči MŠ a logo-
peda velmi zlepšuje. Za vynaložené úsilí
si pak budoucí prvňáci vybrali obrázek
a dáreček a se svými rodiči převzali od
paní ředitelky potvrzení o zápisu.

Věřím, že první setkání se školou bylo
pro děti příjemné a všem 20 novým žáč-
kům přeji mnoho úspěchů a radosti při
získávání znalostí, rodičům pak trpěli-
vost a toleranci při domácí přípravě dětí.

Mgr. Lenka Nevludová

Několik informací
z mateřské školy
LYŽUJEME ZE SLUNÍČKEM

Mateřská škola spolu s prvním stup-
něm základní školy se zúčastnila v týdnu
od 29. ledna do 2. února lyžařského kurzu
pod záštitou Lyžujeme se sluníčkem.
Děti ráno v osm hodin nasedly do připra-
veného autobusu a přemístily se do ly-
žařského areálu Bílá. Tam se podle lyžař-
ského umění děti rozdělily do skupinek
a pod vedením instruktorů se zdokonalo-
valy v lyžařském umění nebo se s lyžová-
ním začaly seznamovat. Pro ty nejmenší
byla připravena cvičná louka se zvířátky.
Děti projížděly hradem, první zastávka
byla u zajíce a pak dolů za medvědem. 

Děti dělaly den za dnem pokroky. Nej-
více to bylo vidět na dětech, které stály na
lyžích poprvé. V pondělí to vypadalo na
záběry do Neváhej a toč a ejhle, v pátek



rou náladu a slzy byly ty tam. Všechny
děti byly v maskách. Co maska to fanta-
zie. A tak karnevale — za rok, nashleda-
nou!

PaedDr. Nevludová Vladimíra,
vedoucí učitelka MŠ

Kroužek leteckých
modelářů

Se začátkem školního roku byla záro-
veň zahájena činnost letecko modelář-
ského kroužku. V letošním roce došlo
k mnohým změnám a to nejen v pravi-
dlech, ale takovou hlavní změnou je to,
že žáci základní školy musí být zaregist-
rováni ve svazu modelářů. Nastala teda
komplikace, zda mít kroužek nebo jej
zrušit. Po schůzce s paní ředitelkou ZŠ
a MŠ Leoše Janáčka paní Lévovou jsme se

dohodli, že kroužek zaregistrujme
u svazu. Byla by velká škoda, kdyby tento
kroužek zaniknul, když žáci získávali
spoustu úspěšných výsledku. V loňském
roce se žáci zúčastnili Krajského přeboru
ve složení Marek Majer 2. místo v katego-
rii házedel, Jakub Matula 3. místo v kate-
gorii házedel a v kategorii A3 skončil také
na 3. místě. Dalšími, kteří se účastnili byli
Josef Kazík, Honza Sobotík a nejstarším
soutěžícím byl Vašek Čajánek, který ob-
sadil 1. místo v kategorii F1H. V letošním
roce začalo kroužek navštěvovat 6 žáků
základní školy Matula Jakub, Sasín
Tomáš, Březovský Adam, Vrtný Lukáš,
Ocelka Dominik a Baník Jakub. Je otázka,
v jakém věku začít s tou opravdovou mo-
delařinou.

Z dlouholeté praxe s leteckými modelá-
ři začínáme až od 5. třídy školní docház-
ky, kdy žáci páté třídy jsou již dostatečně
fyzicky i duševně vyspělí, aby mohli delší
dobu pod dohledem pracovat. Přimlou-
vám se NESPĚCHAT. Pro začínajícího
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modeláře je dobré, když dochází do
kroužku s kamarádem, odstraní se počá-
teční nesmělost a stud. Kroužek mohou
navštěvovat i dívky. V kroužku pracují
žáci pod dohledem pana Budirského.
Techniku házení trénují žáci s panem
Matulou a Budirským jen za dobrých po-
větrnostních podmínek, chodíme s kluky
na louku u Korýtek a pod Fojtové vrchy.
Naším cílem je účast na Krajském kole
a postup na Mistrovství České Republiky
žáků, která se bude konat v září v Ústí
nad Orlicí. Budeme se účastnit i dalších
soutěží, které jsou uvedeny v kalendáři
soutěží na letošní rok. Rádi přivítáme
další členy do kroužku. Přihlásit se může-
te ve škole každé pondělí u pana Budir-
ského od 13.30 hod. do 14.30 hod. Dále
na adrese Matula Jiří Dolní Sklenov č. p.
84, tel. 732 529 253, kde vám budou sdě-
leny další informace. Přeji hodně úspě-
chů.

Jiří Matula  

Farní úřad Rychaltice 1,
739 46 Hukvaldy
Duchovní správce
P. Dariusz Jedrzejski
tel: 595 173 628,
mob: 731 625 685
www.farnost.rychaltice.cz

Velikonoční
bohoslužby
5. 4. Zelený čtvrtek
15.00 Hájov
16.30 Hukvaldy
18.00 Rychaltice 

Hukvaldsk˘ obãasník
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6. 4. Velký Pátek — Velkopáteční obřady
16.30 Hukvaldy
18.00 Rychaltice

7. 4. Bílá Sobota — Adorace u Božího
hrobu
Hukvaldy i Rychaltice (kostely
otevřeny od 8.00 hod. do Veliko-
noční vigilie)

7. 4. Bílá Sobota — Velikonoční Vigilie
18.00 Hukvaldy
20.00 Rychaltice

8. 4. Slavnost Zmrtvýchvstání Páně
17.30 Rychaltice
19.00 Hukvaldy
10.30 Hájov

9. 4. Velikonoční pondělí
17.30 Rychaltice
19.00 Hukvaldy
10.30 Hájov

Program farnosti
Rychaltice na rok
2007
16. 15. 10.30 hod. Rychaltice — 1. svaté

přijímání
26. 15. 16.00 hod. Hájov — mše sv. a sma-

žení vaječiny u příleži-
tosti svatodušních
svátků

17. 16. 16.30 hod. Hukvaldy — Slavnost
Božího Těla s průvo-
dem v zámecké zahra-
dě

10. 16. 14.00 hod. Hukvaldy — Svatohu-
bertská mše v hu-
kvaldské oboře

30. 16. 16.00 hod. Rychaltice farní za-
hrada — táborák pro
děti na závěr školního
roku

14. 18. Pouť na Svatý Hostýn
11. 18. 16.00 hod. Hájov — Hájovská pouť

a posezení u guláše

11. 19. 15.00 hod. Rychaltice farní za-
hrada — Dožínková
zahradní slavnost

12. 19. 17.30 hod. Rychaltice — Dožín-
ková mše sv.

12. 19. 19.00 hod. Hukvaldy — Dožín-
ková mše

12. 19. 10.30 hod. Hájov — Dožínková
mše

23. 19. 17.30 hod. Rychaltice — Krmáš
Dolního Sklenova

12. 19. 19.00 hod. Hukvaldy — Krmáš
Horního Sklenova

14. 10. 10.30 hod. Hájov — Hájovský
krmáš

21. 10. 17.30 hod. Rychaltice — Rychal-
tický krmáš, kolotoče
pro děti u hospody
„U Richarda“

25. 11. 19.00 hod. Hukvaldy — Hukvald-
ský krmáš

12. 12. 19.00 hod. Hukvaldy — hrad —
Ondřejská pouť s tra-
diční jarmarkem

19. 12. 10.30 hod. Rychaltice — Rychal-
tická pouť

Tříkrálová sbírka
Milí spoluobčané, jménem dobrovolné

Charity Hukvaldy Vám chci co nejsrdeč-
něji poděkovat za Vaši štědrost při letošní
Tříkrálové sbírce, kdy Vaše dveře i srdce
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nám koledníkům byly otevřeny dokořán.
Byly to pěkné chvilky setkání zase po
roce, někde u starších občanů padla i sl-
zička dojetí. Letos nás podpořil i duchov-
ní otec Dariusz Jedrzejski, který byl jako
vedoucí skupinky koledníků ze setkání
s řadou z Vás v Rychalticích a Dolním
Sklenově nadšen a přislíbil účast i v dal-
ším roce. Velice Děkujeme za povzbuzení
a zájem. 

Celkem se letos vybralo 50 636 Kč,
z toho v Hájově 8 800 Kč. Díky těmto vy-
sokým částkám se nám podaří uskutečnit
charitativní záměry. Ještě jednou srdečný
dík. Za dobrovolnou Charitu Hukvaldy

Agáta Krpcová

Křížová cesta
a velikonoční přání

Dne 18. března odpoledne navštívila
naší farnost schola Venimus z Frýdku
s velmi pěkným vystoupením křížové
cesty v kostele sv. Mikuláše v Rychalti-
cích. Hudební doprovod a průvodní

slovo mířily přesně k našemu nitru. Je
dobré, když se člověk zamyslí a ve svém
srdci si promítne svůj život tak trochu
jako film. V tom tichu a usebrání na le-
ccos přijdeme. Třeba jak důležité jsou pro
nás mezilidské vztahy. Těžkosti a zraňují-
cí zkušenosti neminou nikoho z nás, pro-
tože my lidé jsme bytosti nedokonalé.
A právě tehdy si můžeme uvědomit, jak
důležité je odpuštění — bližnímu i sobě
samému. Odpuštění a usmíření má
v sobě očišťující a uzdravující moc, která
nás uschopňuje k životu v radosti, lásce
a spokojenosti. A to je také mým veliko-
nočním přáním.

Ludmila Čajánková

Hukvaldsk˘ obãasník
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PROGRAM 2007

Duben
28. 14. Slet čarodějnic na hukvaldském hradě
Květen
11. 15. Šermování na hradě aneb ukázka historické zbroje a šermu
18. 15. Písničkářské odpoledne s kytarovým doprovodem
12. 15.—13. 15. Slavnostní zahájení nové sezóny — rytířské souboje 
26. 15. Divadelní představení v hradní Mottě pro dospělé
Červen
12. 16. Dětský den na hradě Hukvaldy
19. 16.—10. 16. Hradní grilování aneb „hukvaldský dlabanec“



16. 16. Šermování na hradě aneb ukázka historické zbroje a šermu
23. 16. Sokolský den na hukvaldském hradě
Mezinárodní hudební festival — Janáčkovy Hukvaldy 30. 6.—12. 8. 2007
Červenec
17. 17. Pivní slavnosti a Hradní grilování aneb „hukvaldský dlabanec“
14. 17. Hledání tajného pokladu zbojníka Ondráše
21. 17. Ohňová show a vystoupení rytířů
22. 17. Divadelní představení v hradní Mottě pro děti
28. 17. Dobývání hukvaldského hradu
Srpen
14. 18. Hradní kurz malých princů a princezen
11. 18.—12. 18. Hradní jarmark aneb ukázka lidových řemesel
18. 18. Sjezd strašidel na hradě + doprovodný program v Mottě
19. 18. Malířský den na hukvaldském hradě
25. 18. Večerní prohlídka hradu s představením 
26. 18. Šermování na hradě aneb ukázka historické zbroje a šermu
Září
11. 19.—12. 19. Víkend hukvadských preclíků a koláčů
18. 19.—19. 19. Hradní grilování aneb „hukvaldský dlabanec“
19. 19. Folklorní představení v hradní Mottě a cimbálová muzika
15. 19. Strašidla jsou zpět na hradě + doprovodný program v Mottě
23. 19. Šermování na hradě aneb ukázka historické zbroje a šermu
Říjen
16. 10. Slavnostní ukončení sezóny aneb zavírání hradu 
Prosinec
12. 12. Ondřejská pouť

Změna programu vyhrazena

Knihovna
HODNOCENÍ ČINNOSTI OBECNÍ
KNIHOVNY PŘI ZÁKLADNÍ ŠKOLE
LEOŠE JANÁČKA ZA ROK 2006

V roce 2006 navštívilo knihovnu 2020 ob-
čanů z toho 109 občanů využilo internet.

Evidováno bylo 226 čtenářů, z toho
mládež do 15 let 83. 

Registrační poplatek zaplatili všichni
registrovaní čtenáři. Výše registračního
poplatku pro dospělé činí 50 Kč, pro mlá-
dež a studenty 20 Kč za rok.

Vypůjčeno bylo celkem 8955 knih
z oboru krásná literatura pro dospělé
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a mládež, naučná pro dospělé a mládež
a periodika.

Uskutečněno bylo 13 vzdělávacích
a výchovných akcí, z toho 5 vzdělávacích
a výchovných, 5 metodických návštěv, 3
články do hukvaldského občasníku.

Přehled:
19. 11. Aktiv knihovníků v Brušperku
14. 12. Hukvaldský občasník — informa-

ce o činnosti knihovny v roce 2005
31. 14. Pro žáky ZŠ ve spolupráci s peda-

gogickými pracovníky „Noc s An-
dersenem“.

14. 15. Aktiv knihovníků v Brušperku
23. 15. Metodická návštěva z krajské vě-

decké knihovny Ostrava — kon-



trola dokumentu, provozu knihov-
ny apod. Hodnocení bylo kladné.

25. 15. Setkání s nejaktivnějšími čtenáři
roku 2004 — 2005. Vyhodnoceno
11 čtenářů z toho 3 mládež.
Hosté: starosta obce p. Sobotík,
ředitelka školy paní Lévová, paní
Klečková, paní Hrabovská. Spoje-
no s besedou a náměty čtenářů
k provozu knihovny. Vyhodnoceni
čtenáři byli odměněni knihou.

20. 16. Exkurze žáků 3. ročníku — paní
učitelka Piskořová — beseda
o knize, četba z knihy J. Čapka
„Povídání o pejskovi a kočičce“,
nábor čtenářů

22. 18. Nové knižní tituly — zveřejnění
v hukvaldském občasníku

13. 10. Exkurze žáků 2. ročníku — paní
učitelka Škvárová — beseda,
četba pohádky, nábor čtenářů.

10. 10. Informace o výpůjčkách — nejžá-
danější tituly od 1. 1.—5. 10. 2006
— zveřejnění na nástěnce v kni-
hovně

23. 10. Aktiv knihovníků povodí Ondřej-
nice ve Staříči. 

Říjen — vyhlášení čtenářské soutěže
žáků 2.—9. ročníku. Vyhodnocení
proběhlo v lednu — únoru 2007

20. 12. Aktiv knihovníků povodí Ondřej-
nice v Brušperku

Využití internetu v roce 2006
Internet navštívilo 109 účastníků. O ná-

vštěvách internetu včetně časového vyu-
žití je veden záznam ve zvláštním sešitě.

Knižní fond k 1. 1. 2007
Výchozí stav k 1. 1. 2006 8993 knih
Přírůstek v roce 2006 304 knih

9297 knih
Úbytek v roce 2006 - 247 knih
Stav k 1. 1. 2007 9050 knih
Náklady na pořízení knižního fondu či-

nily v roce 2006 celkem 42807,25 Kč.
Tak jako v uplynulých letech i v roce

2006 byla velice dobrá spolupráce s vede-
ním školy a budeme v ní nadále pokračo-
vat. Děkuji všem, kteří se na plynulém
a zdárném provozu knihovny podílejí.

Svatava Hrabovská, knihovnice

NOVÉ KNIHY
V únoru 2007 si čtenáři mohou vybrat

z nových titulů, které jsou v obecní kni-
hovně. 

Velkolepý historický cyklus od Rober-
ta Merleho

Druhá část ságy Dědictví otců, která se
odehrává v pohnutých dobách francouz-
ské historie 16. a 17. století.

Ples u vévodkyně
Mladičký král
Růže života
Lilie a purpur
Sláva a úskalí
Spiknutí a úklady
Meč a láska.

V nabídce jsou nové romány:
Eva Hudečková Tajemství pražského

Šotka
T. Salaba Semafor… jaký byl a ja-

ký je
M. Barfus Mezi horskými gorila-

mi

Od českých autorů: 
Anna Bauerová Královna havranů
Ludmila Vaňková Válka růží (historická)
Ivana Prudičová Jen pár obyčejných

týdnů
Irena Fuchsová Když Anna utekla 
Ivana Rothová Šiková tchýně a smeč-

ka rozhněvaných

Romantické romány:
S. Kenyonová: Noční rozkoše.
I. Lorentzová: Kočovná nevěstka.

Trillery a jiné:
J Navarrová Bratrstvo turínského

plátna.
C. Harrod-Eagles: Čekání na smrt.
S. Kubelka: Druhé jaro Mimi Tuli-

panové (Konečně přes
padesát)

Zrnka moudrosti: Dobrá kniha je lopa-
tou, kterou se člověk sám v sobě přehra-
bává (Walser)
Knihy mají svou hrdost. Jakmile je půjčí-
me, jen málokdy se nám vrátí. (Fontane)

Hukvaldsk˘ obãasník
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Výstava studentů
Střední umělecké
školy Malba u nás 

V Galerii rodném domě Leoše Janáčka
na Hukvaldech se ve dnech 19. ledna až
16. března uskutečnila velice hezká vý-
stava obrazů pod názvem Malba u nás
opět ve spolupráci s Galerii Beseda. Auto-
ry zajímavých obrazů byli tentokrát stu-
denti Střední umělecké školy v Ostravě.
Úvodního slova se na vernisáži ujal Mgr.
Martin Mikolášek, který zdůraznil, že Os-
trava není jen průmyslovým městem, jak

V únoru jsme si
připomenuli
narození J. V. Sládka

Jan Václav Sládek se narodil 21. 2. 1909
na Hukvaldech v rodině ševce, který
v létě zastával místo kastelána na hu-
kvaldském hradu. Po maturitě na gymná-
ziu v Příboře studoval na Vysoké škole
umělecko průmyslové. Po absolvování
učil kreslení na středních školách na Os-
travsku. Jeho výtvarné dílo se rozvijí po
dvou liniích. První je spjata s Ostrav-
skem, maluje průmyslovou krajinu a por-
tréty hutníků a horníků. Druhou tematic-
kou oblast představuje vše, co je spjato
s rodnými Hukvaldami: hukvaldské kraji-
na s hradem a oborou a také inspiracemi
hudebním dílem Leoše Janáčka nabízejí-
cí svůj výraz v rozsáhlých janáčkovských
cyklech. Vedle volné malířské tvorby J. V.
Sládek také ilustroval knihy Viléma Záva-
dy, Zdeňka Bára, Petra Bezruče a Vojtě-
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bývala, ale že chce prostřednictvím umění
působit na člověka a povznášet jej. Na zá-
kladě této myšlenky umělecká škola v Os-
travě rovněž vznikla. Jedním se šesti oborů
vzdělání Střední umělecké školy Ostrava
je „užitá malba“. Prezentované žákovské
práce dokazují, že se kolektivu pedagogů
v čele s vedoucím ateliéru Mgr. Alešem
Hudečkem daří vychovávat mladé a na-
dějné talenty. Základem tvorby této nastu-
pující malířské generace je zvládnutí zá-
kladních řemeslných postupů a malíř-
ských technik organicky propojené
s vlastní tvůrčí invencí podporovanou ori-
entací v současném uměleckém dění. 

Ludmila Čajánková



cha Martínka. Z důvěrných prožitků po-
divuhodné krajiny a lidu Lašska vznikly
obě Sládkovy knihy Hukvaldské miniatu-
ry (1979) a Hukvaldské siluety (1990).

Janu Václavu Sládkovi — akademické-
mu malíři, hukvaldskému rodákovi —
bylo čestné občanství uděleno v roce
1969 u příležitosti jeho 60. narozenin.
Obnoveno mu bylo v roce 1984 v souvis-
losti s přejmenováním obce na Hukvaldy.

Ludmila Čajánková

trasy, na kterých jsme navštívili, s ohle-
dem na ubytování, jedny s nejkrásnějších
míst. První den to byl výstup na nejvyšší
vrchol Západních Tater Bystrou s na-
dmořskou výškou 2 248 m. Z této domi-
nantní hory je krásný výhled na Roháče,
Vysoké i Polské Tatry. Druhý den jsme se
na Hrebionku rozdělili do několika sku-
pin. Nejnáročnější trasa vedla přes Tery-
ho chatu, na Priečné sedlo 2 352 m.
a Zbojnickou chatu. Třetí den zájezdu
nás autobus dovezl k ústí Doliny Kežmar-
skéj Bielej vody, kde se opět dělíme na
skupiny, přičemž většina vystoupala
k chatě při Zelenom plese. Někteří ještě
zdolali Jahňací štít 2 230 m. Poslední den
bylo východiskem túr Štrbské pleso,
odkud jsme se večer vraceli domů. 

O měsíc později (30. 9. až 1. 10.) se
konal dvoudenní zájezd do Strážovských
vrchů. Toto poměrně rozsáhlé území roz-
kládající se pod Žilinou směrem na Tren-
čianské Teplice většina účastníků navští-
vila poprvé. Hned první den nám přálo
počasí a tak jsme mohli vystoupit na nád-
herné vápencové bradlo, z daleka viditel-
ný vrchol Vápeč (956 m n. m.). Ve stejný
den jsme po přesunu autobusem do Zlie-
chova ještě vystoupili na nejvyšší vrchol
Strážov 1213 m, podle kterého je pojme-
nováno celé pohoří. Sestup do obce Čič-
many s rázovitou lidovou architekturou
završil krásné zážitky celého náročného
putování. Ubytování jsme byli v Rajecké
Lesné, která je známá svým vyřezávaným
Betlémem, největším na světě, který jsme
si také druhý den ráno prohlédli. Pak už
jsme se věnovali pěší turistice s cílem na
vrcholu Klak 1356 m nadmořské výšky. se
strmou skalní stěnou, kterou můžeme
vidět i od nás z Beskyd. Tohoto zájezdu se
zúčastnilo jen 31 turistů, ale ti určitě na
krásný kraj kolem Strážova nezapome-
nou.

28. 10. jsme uspořádali 25. ročník po-
chodu „Po zarostlém chodníčku — spa-
daným listím“. Oproti předchozím roční-
kům se výbor i tento jubilejní podzimní
pochod snažil zpestřit. Firma Šmíra-
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Turisté
po valné hromadě

Valná hromada odboru Klubu českých
turistů při TJ SOKOL Hukvaldy se usku-
tečnila těsně před koncem roku 29. 12.
2006. Již po několikáté jsme využili po-
hostinného prostředí Klubu seniorů.
Místnost byla zcela zaplněna a přítomní
vyslechli zprávu předsedy pana Jiřího
Strakoše a přijali plán činnosti pro rok
2007. Zpráva o činnosti byla opět dopro-
vázena fotografiemi z akcí promítanými
na TV obrazovce.

Činnost O KČT Hukvaldy byla v roce
2007 velmi bohatá. Byl to totiž rok „vý-
roční“, kdy se konal 25. ročník našeho tu-
ristického pochodu Po zarostlém chod-
níčku. Uskutečnili jsme rekordní počet
vícedenních zájezdů a náročnost tohoto
programu způsobila, že jsme ve druhém
pololetí nestihli včas připravit příspěvky
z naší činnost pro Občasník. Pokusíme se
proto krátce přiblížit některé naše akce.

24. až 27. srpna 2006 se uskutečnil čtyř-
denní zájezd do Vysokých Tater. Tyto ve-
lehory jsou velkým lákadlem pro všechny
naše turisty a tak nebylo divu, že autobus
pro 57 účastníků byl plně obsazen. Výbor
připravil náročné, ale velice atraktivní



Print nám opět zhotovila pozvánky, pla-
káty a účastnické listy, které jsme vydáva-
li ve skanzenu na Mlýně v Kozlovicích,
kde nás přivítala hudba a milá obsluha.
Pro 140 registrovaných účastníků připra-
vili malé překvapení — polévku a čaj
zdarma. Trasa pokračovala přes oboru na
koupaliště, kde bylo zakončení pochodu
při kytaře.

Poslední zájezd se konal 17. až 18. 11.
do Hostýnských vrchů. Z důvodu malého
počtu účastníků jsme jeli jen malým au-
tobusem. První den za krásného počasí
jsme zdolali delší 25 km trasu z Podhrad-
ní Lhoty přes nejvyšší vrchol pohoří Kelč-
ský Javorník (864 m n. m.) a Chvalčov na
Hostýn. Odsud po prohlídce baziliky, kří-
žové cesty a hřbitova jsme pokračovali již
v podvečer v cestě na ubytování na Chatu
pod Tesákem. Druhý den byl již jen krát-
ký přesun do Rajnochovic, kde jsme naše
putování „za posledním puchýřem“ za-
končili na ranči Ve Dvoře, kde kromě ob-
čerstvení jsme mohli obdivovat jejich
chov koní.

Úplně poslední akcí byl již 9. ročník
Nočního výstupu na Palkovické hůrky —

za Mikulášem a čerty, který se uskutečnil
4. prosince. Tentokrát se nás sešlo téměř
60, z toho asi třetina dětí, pro které je set-
kání s tajemnými postavami v lese za tmy
velmi přitažlivé.

Pro rok 2007 byl připraven opět bohatý
program turistických akcí, jejichž se-
znam uvádíme v samostatném příspěvku
tohoto vydání Hukvaldského občasníku. 

Tomáš Elbel

Novoroční výstup na
Kubánkov

První den v roce je již podevatenácté
pro mnohé turisty spojen s výstupem na
vrchol Palkovických hůrek. V letošní, na
sníh skoupé zimě, se účastníkům šlapalo
ve srovnání s loňskou sněhovou nadílkou
bez nejmenších problémů. Desítky příz-
nivců této akce se pravidelně scházejí
přivítat Nový rok v přírodě. Klub českých
turistů Hukvaldy se již počtvrté připojil
na „Novoročním výstupu na Kubánkov“
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k sbírce Nadačního fondu Českého roz-
hlasu — Světluška. Ti účastníci, kteří při-
spěli minimální částkou 20 Kč obdrželi
od Marie Strakošové a Ludmily Bůžkové
odznak a kalendář. V letošním roce jsme
odeslali na příslušné konto 3550 Kč, což
je druhá největší vybraná částka z 12 akcí
pořádaných KČT v Moravskoslezském
kraji. Děkujeme všem, kteří přispěli na
tuto sbírku, určenou na pomoc zrakově
postiženým dětem.

Jiří Strakoš, předseda KČT Hukvaldy

Plán činnosti Odboru
KČT pro rok 2007
01) 17. 03. Zimní zájezd — ter-

mín a místo budou
upřesněny podle sně-
hových podmínek 

02) 31. 03. 8. ročník pochodu
„Výstupy na kopce
kolem naší obce“

03) 21. 04. 6. turistický večírek
04) 12. 05. 26. ročník pochodu

„Po zarostlém chod-
níčku“

05) 02. 06. Zájezd pro rodiče
s dětmi — Jeseníky.

06) 20. 06.—24. 06. Cyklistický zájezd Již-
ní Čechy+Šumava 

07) 22.—25. 08. Turistický zájezd Kr-
konoše+Český ráj

08) 15. 09. Výlet do neznáma —
Beskydy

09) 28.—30. 09. Cyklovýlet Beskydy 
10) 13.—14. 10. Zakončení sezony pě-

ší turistiky — zájezd
Chřiby

11) 27. 10. Podzimní pochod Po
zarostlém chodníčku
„Spadaným listím“

12) 08. 12. Desátý noční výstup
na Palkovické hůrky
za Mikulášem a čerty

13) Prosinec Valná hromada

Včelařské okénko
Ve čtvrtek 8. 3. 2007 se konala výroční

členská schůze ZO ČSV Rychaltice v res-
tauraci U zastávky v Dolním Sklenově.
Z jednání vyplynulo, že organizace čítala
v roce 2006 celkem 23 členů, kteří zazi-
movali 151 včelstev. Bylo konstatováno,
že dochází pozvolna jak k úbytku včelařů
při jejich narůstajícím věkovém průmě-
ru, tak i včelstev. Podle údajů, které včela-
ři poskytli pro celostátní evidenci bylo
v roce 2006 vyprodukováno 1933 kg
medu. Schůze schválila zprávu o hospo-
daření, rozpočet i plán činnosti na rok
2007. Vyslovila poděkování zastupitel-
stvu obce Hukvaldy za finanční dotaci
v roce 2006. Odsouhlasila poskytnutí
příspěvku na organizační zajištění páté
národní pouti včelařů, která se uskuteční
i za účasti včelařů z okolních zemí na Sv.
Hostýně ve dnech 19. a 20. května. V ne-
formální diskuzi se včelaři shodli na tom,
že letošní mírná zima přispěla k bezpro-
blémovému přezimování včelstev. Byly
tak vytvořeny podmínky k dosažení do-
brých včelařských výsledků v roce 2007.

Petr Bujnoch

Plán činnosti ZO ČSV
na rok 2007
18. 13. 2007 — 1. členská schůze — res-

taurace Dolní Sklenov —
18.00 hod.

22. 14. 2007 — Plenární zasedání OV ČSV
— Dům včelařů Chlebovi-
ce — 9.00 hod.

20. 15. 2007 — Mezinárodní včelařská
pouť Hostýn — vlastní
doprava.

19. 16. 2007 — 2. schůze výboru — za-
hrada př. J. Čajánka —
19.00 hod.

Hukvaldsk˘ obãasník
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30. 17. 2007 — Výdej léčiva — zahrada
př. P. Bujnocha — 19.00
hod.

26. 18. 2007 — Včelařský den — Dům
včelařů Chlebovice —
9.00 hod.

15. 19. 2007 — Podklady k zazimování
včelstev — př. E. Jílkovi
(pošt. schránka).

21. 19. 2007 — Včelařská výstava — vý-
staviště Černá louka Os-
trava

29. 19. 2007 — 3. schůze výboru — za-
hrada př. P. Bujnocha —
18.00 hod.

22. 11. 2007 — 4. schůze výboru — res-
taurace Dolní Sklenov —
18.00 hod.

25. 11. 2007 — Plenární zasedání OV ČSV
— Dům včelařů Chlebovi-
ce — 9.00 hod.

26. 11. 2007 — 2. členská schůze — Po-
hostinství u zastávky —
18.00 hod.

Slavné výroky včelařů
• Včely, pokud jde o včelaření, jsou byst-

řejší než včelaři.
• Největší radost ze včelaření mají ti, kdo

mají minimální nároky na užitek
z něho. 

• Uteplování včelstev pro přezimování
v našich oblastech je vysoce prospěšné
proto, aby se včelař zahřál.

• Matku nejsnáze najdeme, když ji nepo-
třebujeme nalézt. 

Významné výročí
sboru dobrovolných
hasičů

V letošním roce oslaví 120 let od svého
založení jedna z nejstarších organizací
v naší obci. A to sbor dobrovolných hasi-
čů v Hukvaldech. Málokteré sdružení se
může pochlubit tak dlouhodobým trvá-
ním. Ustavující schůze proběhla v květnu
1887 v hostinci U Gobrů (bývalý hotel
Hukvaldy), na které byl zvolen prvním
starostou sboru bratr Jan Smolík. Od
doby založení prošel hukvaldský sbor
dobrovolných hasičů velkými změnami.
V době největšího rozkvětu čítal skoro
130 členů. V současné době, vlivem
změny života a technické revoluce má
sbor členů pouze 38.

Hukvaldsk˘ obãasník
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V době minulé i současné byl sbor vždy
přínosem pro obec a její obyvatelé, jak
při likvidaci požárů, tak i při prevenci
proti jejich vzniku. Velkou zásluhu sbor
měl i má při kulturně osvětové činnosti
v obci.

Taktéž i výzbroj a výstroj prošla během
120 let mnoha změnami, od koňských
potahů, až po dnešní, moderní stroje
a zařízení.

Oslavy 120. výročí sboru dobrovolných
hasičů plánujeme na měsíc září letošní-
ho roku. O všech připravovaných akcích
budeme všechny spoluobčany informo-
vat. Podrobnější článek o historii SDH
Hukvaldy Vám přineseme v příštím čísle
Hukvaldského občasníku.

Závěrem bych chtěl dodat, že velkou
podporu má náš sbor i ze strany obecní-
ho úřadu a věřím, že toto bude platit i do
budoucna a hasičské heslo „Bližnímu ku
pomoci“ bude i nadále naplňováno.

Jaroslav Pustějovský,
starosta SDH Hukvaldy

Plán činnosti SDH
Rychaltice na rok
2007

Sbor dobrovolných hasičů Rychaltice
má naplánovaných, stejně jako na minu-
lý rok, spoustu akcí pro širokou veřej-
nost. Hned první akce, které jste se v le-
tošním roce mohli zúčastnit, byl hasičský
ples s názvem Pochování basy, tímto by-
chom chtěli poděkovat všem zúčastně-
ným, těšíme se na vaši další přízeň.

Začátkem dubna, zhruba 5.—7. připra-
vujeme sběr železného šrotu v naší obci.
Všem, kteří nám svůj šrot chtějí odevzdat
moc děkujeme, odvděčíme se vám napří-
klad reprezentací naší obce na hasič-
ských soutěžích.

Dne 28. 4. se chystáme na hasičskou
pouť na sv. Hostýn. Srdečně zveme všech-
ny příznivce této akce.

Hukvaldsk˘ obãasník
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Další velmi tradiční akcí v naší obci je

stavění máje, průvod a následné kácení
máje. Tyto akce jsou stanoveny na tyto
dny: stavení máje se bude konat 30. 4.,
průvod 1. 5. a kácení máje proběhne kon-
cem května. Na tyto akce vás také zveme.

V květnu začíná sezóna hasičských
soutěží. Tou úplně první bude 1. kolo po-
žárního sportu, které pořádají hasiči
z Rychaltic. Téhle soutěže se mohou zú-
častnit pouze SDH z okrsku č. 13. Bude
tomu dne 5. 5. na cvičišti SDH Rychaltice.

V červnu připravujeme další dvě akce,
a to pohárové soutěže. Dne 9. 6. to bude
pohárová soutěž v kategorii mužů a žen
a den poté pohárová soutěž mladých ha-
sičů v kategoriích mladší a starší žáci.
V obou těchto dnech budeme mít na
startu své zástupce. Zveme všechny příz-
nivce požárního sportu, přijďte povzbu-
dit naše družstva a pomoci nám připravit
skvělou soutěžní atmosféru.

O dalším dění v SDH Rychaltice vás bu-
deme informovat v příštím vydání občas-
níku.Těšíme se nashledanou na všech
těchto akcích a děkujeme za podporu to-
hoto sportu.

Za SDH Rychaltice členka sboru
Lenka Rožnovská

Sběr železného šrotu
Ve čtvrtek 5. až sobotu 7. dubna 2007

chystá Sbor dobrovolných hasičů Rychal-
tice opět sběr železného šrotu. Prosíme
občany, kteří mají nějaký železný odpad,
který by nám byli ochotni poskytnout,
aby ho ponechali na svém pozemku, po-
případě nás můžete kontaktovat pro do-
mluvení podrobností na tel. 603 529 872.

Petr Domčík

Změna
u separovaného
sběru odpadu

O znečišťování ovzduší, nejen v naší
obci, vlivem spalování plastů a jiných ne-
bezpečných látek bychom mohli popsat
celý Hukvaldský občasník. Ale tomuto té-
matu se nyní věnovat nechci. Rád bych
Vám ale sdělil, co nového nás všechny
čeká na úseku odpadového hospodářství

Možná jste si už všimli, že v mnoha okol-
ních obcích zmizely nevzhledné pytle, ob-
sahující plasty a bedny se skleněnými lah-
vemi, kterými bývá vesnice jednou za
měsíc ozdobena. Na místo nich v obcích
přibyly na několika místech barevné kon-
tejnery na separovaný sběr odpadu. Tako-
vou změnu bychom chtěli v nejbližších
měsících provést i v obci Hukvaldy. 

V rámci projektu „Intenzifikace odděle-
ného sběru a využívání vytříděných složek
komunálního odpadu včetně obalové složky
v Moravskoslezském kraji“ se bude separo-
vaný sběr odpadu provádět i v naší obci.

V obci máme vybraných 17 míst, na kte-
rých budou umístěny vždy tři barevné
druhy kontejnerů o objemu 1100 litrů.
Žlutý na plasty, modrý na papír a zelený
na sklo. Tyto kontejnery budou svozovou
firmou vyváženy podle potřeby. Četnost
svozu ukáže až praxe. O termínu zavede-
ní tohoto systému sběru budete včas in-
formování na webových stránkách obce
Hukvaldy, v obecní televizi a letákem,
který Vám bude doručen.

Doufám, že se separovaný sběr odpadu
v naší obci co nejdříve ujme a že si všich-
ni na něj brzy zvykneme, protože každá
změna sebou přináší z počátku určitá ri-
zika a problémy. A v neposlední řadě se
tímto způsobem sběru také zvýší bezpeč-
nost práce, protože objíždění celé obce
na vlečce traktoru, hlavně v zimních mě-
sících, skrývá velká rizika.

Lukáš Strakoš, místostarosta

EEEEkkkkoooollllooooggggiiiieeee    aaaa    mmmmyyyy
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O spalování odpadů
v obci

Publikováno na www.hukvaldy.cz dne
6. prosince 2006 a otištěno se souhlasem
autora.

Začala topná sezóna a s ní opětovné za-
moření obce kouřem z komínů. Chápu,
že když stoupají náklady na vytápění ply-
nem, chovají se občané ekonomicky
a přecházejí na topení levnějšími druhy
paliv. Nechápu ale, že do kotlů házejí vše,
co jim přijde pod ruku. Dokonce, jako
některý z mých sousedů, topí pravděpo-
dobně zbytkovými plasty ze svého podni-
kání, překližkou, nebo soudě podle zápa-
chu, něčím podobným. Až některý z vás,
občanů, onemocní rakovinou nebo bude
mít dýchací potíže, vězte, že za to vděčíte
z velké části právě takovému sousedovi.
A takový soused by si měl uvědomit, že
v případě inverze a bezvětří padají zplo-
diny hlavně na jeho dům a zabíjí tak ze-
jména sám sebe a své příbuzné

Vzhledem k tomu, že prokazatelně
v naší obci pořád žijí občané, kteří záko-
nů nedbají a komunální odpad spalují, je
základním předpokladem přijmout obcí
taková opatření, aby to těmto lidem ne-
mohlo soustavně beztrestně procházet.
V této souvislosti bohužel musím konsta-
tovat, že tento úkol obec splnit nedokáže.
Nezbývá než doufat, že nové vedení obce
se k tomuto problému postaví odpověd-
něji.

Přitom se jedná o jednu z nejdůležitěj-
ších funkcí obce, protože se jedná
o ochranu jejích obyvatel. Konkrétně
toho nejcennějšího co člověk má, a to je
jeho zdraví. Na tuto ochranu má každý
ústavní právo. Při spalování odpadu totiž
dochází k úniku látek, které zdraví poško-
zují. Bývá to mnohdy zlehčováno, proto-
že účinek zpravidla není okamžitý. 

Spalováním v kamnech či na ohništi
však může vznikat mnohem více nebez-

pečných škodlivin než v průměrné spa-
lovně. Hlavní příčiny jsou dvě. První je, že
teploty, při nichž hoření probíhá, jsou
nízké. Druhou je to, že palivo je nedosta-
tečně okysličováno. Výsledkem je nedo-
konalé hoření. Spaluje-li se v kamnech
odpad, uniká z komínu čpavek, fenoly,
kyanidy, dehet. Tyto látky nepříjemně za-
páchají, dráždí sliznice horních cest dý-
chacích, vedou k bolestem hlavy či půso-
bí jako nervový jed. Polyaromatické uhlo-
vodíky obsažené v dehtu jsou dokonce
prvními látkami, u nichž byl prokázán ra-
kovinotvorný účinek. Velmi nebezpečný-
mi produkty spalování jsou tzv. dioxiny.
Evropské emisní limity stanovené u dio-
xinů pro spalovny jsou právě v domácích
topeništích často překračovány. Přitom
například tetrachlorodibenzodioxin
(TCDD) patří mezi nejsilnější syntetické
jedy. Věcí, které do kotle nepatří, je
mnoho. Zaměřme se na ty, které se tam
ocitají nejčastěji. Pokud doma přiložíme
kousek plastu, dřevotřísku, překližku,
gumu nebo umělá textilní vlákna, tak to
co poté vychází z komína, není jen tak
obyčejný kouř.

PLASTY
Plasty jsou obohaceny různými látka-

mi, jako jsou změkčovadla, barviva a sta-
bilizátory. Ty často obsahují těžké kovy —
hlavně kadmium a zinek. Při spálení se
těžké kovy jednak uvolňují do ovzduší,
jednak zůstávají v popelu. Při nedokona-
lém hoření plastů vzniká také hodně
oxidu uhelnatého (CO). Tento plyn je je-
dovatý, neboť je schopen se vázat na
krevní barvivo — hemoglobin. Tím zne-
možňuje přenos kyslíku krví, což může
vést k vnitřnímu zadušení. Spalováním
plastů se uvolňují také uhlovodíky, které
přispívají ke vzniku fotochemického
smogu. Dalším nebezpečím při spalování
plastů je únik ftalátů, které mají schop-
nost hromadit se v lidském těle. Světová
zdravotnická organizace je označila za
ještě škodlivější než obávané polychloro-
vané bifenyly.
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Spalováním plastů vznikají i monome-

ry příslušného plastu (základní stavební
kameny jeho uhlovodíkového řetězce).
Ty jsou rovněž nebezpečné. Monomer
polyetylénu je etylén. Při vysokých kon-
centracích způsobuje narkózu. Z polye-
tylénu se vyrábějí např. sáčky, igelitové
tašky, cedníky, síta a pod. Propylen-mo-
nomer polypropylenu má narkotické
účinky a působí negativně na krevní
oběh. Z polypropylenu se vyrábějí např.
kelímky, elektroizolační materiál, textilní
vlákna a pod. Monomer polystyrenu sty-
ren je rovněž jedovatý. Polystyren se pou-
žívá na některé kelímky na potraviny,
jako pěnový polystyren k izolaci staveb
apod.

Nejnebezpečnější je spalování PVC
(polvinylchlorid)! Za velmi škodlivé se
považuje i dokonalé spalování tohoto
plastu, tedy při vysokých teplotách ve
spalovně. Hořením PVC vzniká kyselina
chlorovodíková (HCl), která silně dráždí
horní cesty dýchací. Spálením 1 kg PVC
se uvolní asi 0,5 kg HCl. Jelikož se jedná
o 100 % HCl, odpovídá toto množství při-
bližně 1,5 l prodávané kyseliny (37 %). Při
spalování doma uniká do komína také
monomer PV, vinylchlorid. Je to velmi je-
dovatá látka s rakovinotvorným účinkem.
Kouř také obsahuje již zmíněné karcino-
genní dioxiny. Uvolňuje se i plynný chlor
či ještě agresivnější fosgen. Jedná se o ne-
bezpečné látky, jež se používaly v první
světové válce jako bojové plyny. Vysoké
koncentrace mají za následek poleptání
plic a okamžitou smrt, nižší vedou k ne-
mocím dýchacích cest. Z PVC se vyrábějí
novodurové trubky, podlahové krytiny,
pláště do deště, ubrusy, hadice atd. Pou-
žívá se také k výrobě některých obalů (ze-
jména láhve na čistící prostředky). Nový
zákon o odpadech s platností od roku
2001 použití PVC na obaly však již pro
jeho nebezpečné vlastnosti zakazuje.

PRYŽ (GUMA)
Spálením pryže vznikají oxidy síry,

které dráždí dýchací cesty, a saze. Ty ob-

sahují v úvodu zmíněné polyaromatické
uhlovodíky. Rovněž mezi nimi se nachá-
zejí silné jedy a taky látky rakovinotvorné.

DŘEVOTŘÍSKA (PŘEKLIŽKA)
Pro její výrobu se jako tmelící látky

používají formaldehydové pryskyřice. Při
hoření se rozkládají a uvolňují se formal-
dehyd a fenoly. Formaldehyd většinou
shoří, fenoly unikají do ovzduší. Jedná se
o nepříjemně zapáchající jedy se silným
dráždivým účinkem.

POLYAMIDY
Vyrábějí se z nich umělá textilní vlákna

(silon, nylon). Při jejich nedokonalém
hoření vzniká zejména čpavek. Ten již při
nižších koncentracích dráždí oči, sliznice
nosu, působí nevolnost a bolesti hlavy.
V malém množství uniká i kyanovodík,
který i v malých koncentracích vyvolává
škrábání v krku, zarudnutí spojivek,
prudké bolesti hlavy až závratě.

ORGANICKÝ ODPAD
Spadané listí či trávu sice normálně ne-

pálíme v kamnech, ale zejména na jaře
a na podzim lze vidět a hlavně cítit dusi-
vý kouř stoupající ze zahrad. Tento kouř
obsahuje zejména oxid uhelnatý (CO),
uhlovodíky a dehtovité látky. Spálením
organického odpadu však doslova pou-
štíme do vzduchu skvělé hnojivo a mění-
me ho ve škodlivé plyny. Přitom obyčejný
kompost náš může zbavit nejen listí, ale
i kuchyňského odpadu. Listí napadené
např. strupovitostí, které nelze dát do
kompostu, lze odvézt do sběrných nádob.

Do kamen či do kotle tedy nepatří žádné
plasty, guma, dřevotříska ani umělá vlák-
na. Nepatří tam dokonce ani žádný jiný
odpad, což nařizuje přímo zákon. Při ne-
dokonalém hoření z něj vždy vznikne zby-
tečně mnoho škodlivých plynů a moc vý-
hřevný také není. Protože máme možnost
odpad třídit, čiňme tak, tím se ho nejlépe
zbavíme. Nepřipravíme tak naše bližní či
sebe o zdraví a navíc ulevíme přírodě. 
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Ekologická anketa
pro zastupitele
obce Hukvaldy

Redakční rada se obrátila na zastupitel-
ky a zastupitele obce s tzv. Ekologickou
anketou. Odpovědi na anketní otázky
jsou uvedeny v tabulce a komentáře za-
stupitelů k anketě jako celku nebo jejím
jednotlivým bodům níže. Vzduch, který
dýcháme je jinými slovy naší potravou.
O tom, zda tento druh potravy je dobrý
nebo ne nás informuje jeden ze smyslů
— čich. Skutečně můžeme říci, že při
procházce obcí nás čich nevaruje před
nebezpečnou otrávenou potravou? 

P. Bujnoch

1. 2. 3. 4. 5.
1 Strakoš Lukáš A N A A A
2 Piskoř Luboš A N A A
3 Michnová Jaroslava A A N A A
4 Dryják Martin A N N A A
5 Foldyna Ladislav A N A A A
6 Klosíková Ida A N A A A
7 Tkáč Stanislav A N N A A
8 Maťa Jiří A N N A A
9 Žáček Luděk A N A A A
10 Svoboda Ladislav A A N N A
11 Lévová Alena A N N A A
12 Sobotík Petr A N A A
13 Petratur Antonín A A N A A
14 Petr Jaroslav A A N A A
15 Slaná Zuzana A N A A A

1. Pokládáte čisté ovzduší za význam-
ný ukazatel kvality života v obci? ANO.

Jsem zvědav, co tam napíše můj sou-
sed!

2. Domníváte se, že zastupitelstvo
obce dostatečně pečuje o čistotu ovzdu-
ší v obci? NE.

Nijak se tento problém neřeší.

3. Domníváte se, že čistota v obci je
politicky choulostivá věc? ANO.

Nevím proč, ale na Hukvaldech je poli-
tikum vše. Věřím v lepší časy, až emeritní
obecní politici ztratí na své údernosti!

4. Domníváte se, že kontrolou čistoty
ovzduší v obci je nutno se zabývat? ANO

Narazíme na legislativu. 

5. Používáte k vytápění ekologický
zdroj paliva (plyn, elektřinu, dřevo,
koks)? ANO. 

Dřevo ke grilování. V místní části Horní
Sklenov jsem postavil dva malé rodinné
domky. Oba jsou vytápěné tepelnými
čerpadly. Je to zdroj tepla ekonomický,
technický dostupný, šetrný k životnímu
prostředí, využívající obnovitelné zdroje
a s příchodem nového ministra na MŽP
opět pod dotací. NEZNÁM LEPŠÍ! 

Tak to cítí nejen z přátelství k přírodě
Ing. Luděk Žáček, st.
***
Na tento problém, podle mne, mají

také velký vliv další dva faktory, a to jsou:
— teplotní výkyvy počasí v zimě (vloni

a letos)
— priority státu při ochraně životního

prostředí u nás např. (dotace na
spalování štěpků, briket ze dřeva
apod. na úkor fosilních paliv)

L. Foldyna
***
Vracím vyplněnou anketu, ovšem mám

silnou obavu, že pro mnoho mých kolegů
je a stále bude tato oblast politicky citli-
vá. Nicméně, každá zmínka na toto téma
je přínosem a já osobně podpořím jaké-
koliv změny k řešení problémů.

M. Dryják
***
K bodu 4 sděluji, že čistota ovzduší

musí být rozhodující pro každého občana
naší obce a v rámci prevence zdůraznit
škodlivost, s možností ohrožení zdraví.

L. Svoboda
***
2 — nevím, jak by do toho mělo vstu-

povat zastupitelstvo. To je spíš věc obec-
ního úřadu. 

P. Sobotík
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***
Čistota ovzduší je věcí nás všech. V roce

1993 jsem se přistěhoval zpět do naší
obce po šestileté přestávce, kdy jsem
bydlel ve Frýdku–Místku. Při procház-
kách v zimě stačilo vyjít na kopce v okolí
a celá vesnice nebyla skoro vidět pro
nízko se držící kouř z komínů. Postupně
s plynofikací obce se situace zlepšovala
a koncem 90  let už tento jev skoro zmi-
zel. Bohužel zdražování plynu a elektric-
ké energie se smog nad naši obec vrací
zpět. Určitě je to problém i zastupitelstva
obce, ovšem prvotní příčina je někde
jinde, a to v cenové politice naší vlády.
Pokud se bude dále zdražovat energie,

budou lidé hledat levnější zdroje jako
uhlí a dřevo. Samozřejmě není správné
nahradit drahé zdroje tepla pálením
plastů a odpadů z domácnosti. 

V odpovědi na druhou otázku ankety
jsem uvedl, že nevím, zda zastupitelstvo
dostatečně pečuje o ovzduší v obci. Vlast-
ně ani nevím, jak by mělo správně pečo-
vat, protože neznám zákony a vyhlášky,
které řeší pravomoci obce, jako například
kontrola topných zařízení v domácnos-
tech, nebo vstupy do domácností za úče-
lem kontroly používaného paliva. Je to
námět pro další jednání zastupitelstva
a rady obce.

L. Piskoř

VVVV íííí tttt eeee,,,,     žžžžeeee …………

Informace Magistrátu
města Frýdku–Místku,
odbor životního
prostředí
a zemědělství,
oddělení vodního
hospodářství 

Vybrané informace o studnách a o po-
vinnostech vyplývajících ze zákona č.
20/2004 Sb., kterým byl mj. novelizován
zákon č. 254/2001 Sb., vodní zákon.

Ke dni 1. 1. 2008 zanikne platnost těch
povolení k odběru povrchových nebo
podzemních vod, která byla vydána a na-
byla právní moci do 31. prosince 2001.

Povolení vydaná po 1. lednu 2002 platí
i dále.

Povolení k odběru podzemní vody ze
zdroje určeného pro individuální záso-
bování jednotlivých domácnosti pitnou
vodou nezanikají.

Pokud jste vlastníkem studny vybudova-
né před 1. 1. 1955, nemusíte mít odběr po-
volen na základě fyzicky existujícího indi-
viduálního správní aktu = povolení (tzn.
nemusíte mít v ruce žádný „papír“ a přesto
se takový odběr podzemní vody považuje
za povolený. Vodoprávní úřad Magistrátu
města Frýdku–Místku při vyřizování žádo-
stí postupuje následujícím způsobem: 

Pro studny vybudované v letech 1955—
1991, pokud se dochovalo stavební povo-
lení, ale chybí povolení k odběru vody,
vodoprávní úřad povoluje odběr pod-
zemní vody. 

Více informací najdete na www.hukval-
dy.eu, na Obecním úřadu nebo Infor-
mačním centru Hukvaldy
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Základní informace
o příspěvcích
a dávkách pro
seniory a zdravotně
postižené občany

Poskytování uvedených dávek zabez-
pečuje odbor sociálních služeb a sociální
péče Magistrátu města Frýdku–Místku,
Palackého 115, 738 01 Frýdek–Místek.

Informace: tel.: 558609651

Oddělení péče o seniory
a zdravotně postižené
ÚSEK OPAKOVANÝCH PŘÍSPĚVKŮ
+ INDIVIDUÁLNÍ DOPRAVA

Opakované dávky sociální péče:
— Příspěvek na zvýšené životní ná-

klady příspěvek na úhradu za uží-
vání bezbariérového bytu a garáže;

— Příspěvek úplně nebo prakticky
nevidomým občanům Jednorázová
dávka sociální péče;

— Příspěvek na individuální dopra-
vu.

ÚSEK JEDNORÁZOVÝCH 
PŘÍSPĚVKŮ + MIMOŘÁDNÉ
VÝHODY

— mimořádné výhody 
— jednorázové příspěvky na opatření

zvláštních pomůcek 
— Příspěvek na úpravu bytu 

Příspěvky na zakoupení, celkovou
opravu a zvláštní úpravu motoro-
vého vozidla Příspěvek na provoz
motorového vozidla 

ÚSEK PŘÍSPĚVKU NA PÉČI:
Vyplácí opakovanou dávku sociální

péče — příspěvek na péči dle zák. č.
108/2006 Sb., o sociálních službách, ve
znění pozdějších předpisů. 

Ing. Petr Mikulec, vedoucí odboru
sociálních služeb a sociální péče,

Magistrátu města Frýdku–Místku

Lašan Brušperk Vás
oslovuje!

Vážená paní, vážený pane, na úvod to-
hoto našeho oslovení jedna z myšlenek
Ilji Hurníka, spisovatele a skladatele:
Z nejsilnějších hudebních tradic v naší
zemi je zpěv sborový. Projevuje něco více
než talent hudební, totiž umění souhry,
schopnost, ba potřebu tvořit spolu. Zna-
mená to vystoupit ze sebe, slyšet co zpívá
ten vedle mne. Toto umění souhry je
ostatně podmínkou pro soužití kdekoliv
— na pracovišti, v rodině, v manželství,
v přátelství.

V Brušperku působí Sdružení a smíše-
ný pěvecký sbor Lašan Brušperk, který
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v loňském roce oslavil několika zdařilými
koncerty 50 let své existence. Obracíme
na Vás, abyste se zamyslela či zamyslel
a využil naší upřímné nabídky, připojil se
a tím oživil a pomohl uchovat pěknou
tradici a současně si i zarelaxovat při sbo-
rovém zpěvu. Sbormistry máme dva, a to
paní Mgr. Jitku Hummelovou (učitelka ZŠ
Brušperk) a pana Pavla Konečného (uči-
tel ZUŠ Brušperk). Pravidelné nácviky se
konají každý čtvrtek večer v sále brušper-
ského Národního domu a dvakrát ročně
absolvujeme celodenní soustředění. My
se na Vás upřímně těšíme. Pokud hodláte
posílit naše řady, prosíme — kontaktujte
nás!

Konkolová Lenka — místopředseda
(558 666 240), l.konkolova@seznam.cz
Ing. Janotka Josef — předseda
(724 125 756), jos.janotka@tiscali.cz

Hledáme dárce krve
Nemocnice ve Frýdku–Místku, p. o.

opět HLEDÁ DÁRCE KRVE. Každý dárce
dostává od března do prosince 2007
dárek zdarma a navíc bude zařazen do
soutěže o hodnotné ceny. Dárci mohou
vyhrát tenisovou raketu, sekačku na
trávu, vstupenky na motokáry, fritézu,
ruční šlehač, módní oblečení, obuv, do-
plňky, také kosmetiku a tolik oblíbené
ceny od místního pivovaru. Odběrové
hodiny — každý pracovní den kromě
středy od 6.00—10.00 hod., ve čtvrtky
také odpoledne od 13.00—15.30 hod.
Více na tel. čísle 558 415 842 nebo na
www.nemfm.cz

Důležité informace
pro osoby hledající
zaměstnání
KONTAKTY
Adresa Úřad práce ve Frýdku–Místku

Nádražní 1088
738 01 Frýdek-Místek

Telefon +420 558 412 111
E-mail posta@fm.mpsv.cz
Web-stránky
http://portal.mpsv.cz/sz

NÁBOR ZAMĚSTNANCŮ 
Hyundai Motor Manufacturing Czech
Zájemci o pracovní místo se mohou hlá-
sit na e-mail: kariera@hyundai-motor.cz
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Autoservis Bártek a syn, spol. s r. o. 
Národních MuãedníkÛ 499

738 01 Fr˘dek–Místek

PPPPOOOOZZZZVVVVÁÁÁÁNNNNKKKKAAAA
VáÏení pfiátelé,
Zveme Vás na seznámení a pfiedvádûcí

jízdu v novém voze FABIA II.
Poskytneme informace o koupi nového vozu, splátkách ãi sluÏbách,
které na‰e firma nabízí.

Tû‰íme se na Va‰i milou náv‰tûvu.

Autoservis Bártek a syn spol. s r. o.
·tefánikova 58, Kopfiivnice (u Kauflandu)

Bezpečnost při distribuci
zemního plynu
Distribuce zemního plynu zahrnuje soubor činností, které distributor zemního plynu provádí v soula-
du s platnou legislativou pro zajištění bezpečné dodávky zemního plynu konečným zákazníkům. 

V prvé řadě jsou to preventivní činnosti zajišťované ve stanovených lhůtách, jejichž rozsah je přes-
ně definován zejména v technických normách a technických pravidlech. Především se jedná o pravi-
delné inspekční činnosti, ke kterým patří kontrola trasy plynovodů a přípojek, kontrola ochranných
pásem, kontrola těsnosti, kontrola umístění vizuálních značek, orientačních sloupků a identifikačních
tabulek či provozní revize.

Mezi významné preventivní činnosti zajišťované z hlediska bezpečnosti patří také tzv. odorizace
zemního plynu. Odorizací nazýváme přidávání chemické látky (odorantu) do zemního plynu v pře-
depsaném množství a rozsahu. Odorant je nejedovatá organická sloučenina, která již v malém množ-
ství dodává zemnímu plynu charakteristický, nezaměnitelný zápach, a tím ho „odhaluje“ a identifiku-
je v okolní atmosféře (ve vzduchu). Tento zápach má za cíl vyvolat obrannou reakci a donutit tak osoby
opustit „zamořený“ prostor. 
Drtivá většina úniků, které se v rámci výjezdů pohotovostní a poruchové služby Severomoravské ply-
nárenské, a.s., (telefonní číslo 1239) řeší, se týkají hlášených úniků s koncentrací výrazně pod spodní
mezí výbušnosti.

Z „plynárenského“ hlediska je ale každý únik považován za potenciální nebezpečí, protože
v sobě zpravidla skrývá technický problém a tedy odchylku od bezpečného provozu zaříze-
ní všech plynárenských kategorií. Občané by proto neměli váhat s nahlášením někdy i jen
podezření na možný únik zemního plynu na poruchovou linku Severomoravské plynárenské,
a.s. tel. č. 1239 a přenechat jeho řešení specialistům z distribuční společnosti.



AUTOVRAKOVIŠTĚ MILATA, DOBRÁ 203, 739 51 DOBRÁ

EKOLOGICKÁ
LIKVIDACE

AUTOVRAKŮ
VYDÁVÁME „POTVRZENÍ O PŘEVZETÍ AUTOVRAKU DO ZAŘÍZENÍ

KE SBĚRU AUTOVRAKŮ“ POTŘEBNÉ K VYŘAZENÍ VOZIDLA
Z EVIDENCE MOTOROVÝCH VOZIDEL.

AKCE DO ODVOLÁNÍ:

LIKVIDACE KOMPLETNÍCH 
AUTOVRAKŮ ZDARMA

ČINNOST PROVOZUJEME NA ZÁKLADĚ POVOLENÍ OD KRAJSKÉHO ÚŘADU
MORAVSKOSLEZSKÉHO KRAJE ZE DNE 26. 1. 2006, Č.J. MSK 16941/2006.

KONTAKTNÍ OSOBA — JAKUB MILATA
TEL. — 607 703 311, 558 642 172

www.likvidaceautovraku.cz

SBĚRNA KOVŮ MILATA, DOBRÁ 203, 739 51 DOBRÁ

SBĚR
KOVOVÉHO

ODPADU
ČINNOST PROVOZUJEME NA ZÁKLADĚ POVOLENÍ OD KRAJSKÉHO ÚŘADU
MORAVSKOSLEZSKÉHO KRAJE ZE DNE 4. 12. 2006, Č.J. MSK 186008/2006.

KONTAKTNÍ OSOBA — JAKUB MILATA
TEL. — 607 703 311, 558 642 172

www.recyklaceautovraku.cz
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Technické služby Vám nabízí:

• pronájem montážních plošin MP 10, 12, 14, 16, 22
• realizace zahrad na klíč
• napouštění bazénů (doprava vody)
• údržbu travnatých ploch, kosení
• vyhrabání listí
• péči o okrasné dřeviny a keře
• průklesty, ořezy, kácení
• sadové a terénní úpravy
• zakládání nových trávníků
• kultivaci ploch
• výkopy hrobů
• pronájem mobilních WC

• opravy ploch asfaltovou směsí
• strojní výkopové práce
• přepravu materiálů
• geodetické práce
• řezání betonových, asfaltových

ploch
• výstavbu a rekonstrukci

dlážděných prostranství
a chodníků

• výrobu lehkých zámečnických
konstrukcí, sportovních prvků

• stolařské, zámečnické
a natěračské práce

• stavba plotů
• dopravní značení svislé

i vodorovné

Neváhejte a kontaktujte nás!

TS a. s., 17. listopadu 910, 738 02 Frýdek–Místek
Tel.: 558 443 211, Fax: 558 431 195, E-mail: info@tsfm.cz, www.tsfm.cz

NAŠE SLUŽBY PRO VAŠI POHODU!
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